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Zápis z 25. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 02. 03. 2010  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: Mgr. N. Honzáková, Bc. I. Stříž, P. Damek, D. Michálek, P. Blabla,  
     P. Staroba, A. Škuta, M. Gongolová, Š. Stasicová 
 

Zaměstnanci OÚ:  Ing. M. Jedzoková 
 

Zasedání zastupitelstva zahájila starostka obce v 18:00 hod.  
 

Návrhová komise:  P. Blabla, P. Staroba 
 

Ověřovatelé zápisu:  P. Damek, M. Gongolová 
 

Zapisovatelka:  Ing. M. Jedzoková 
 
Hosté: Předseda Mikroregionu Stonávka P. Martiňák, ředitelka ZŠ Dolní Tošanovice  
  S. Martiňáková, P. Parák, J. Parák, J. Javorský, Pielesz.  
 
                                                                                                            Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 
P r o g r a m :  
 
1.)  Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 
2.)   Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání  
3.)  Zpráva kontrolního orgánu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Dolní  

    Tošanovice za rok 2009 
4.)   Seznámení s podklady závěrečného účtu Obce Dolní Tošanovice za rok 2009 
5.)   Zpráva o výsledku hospodaření příspěvkové organizace ZŠ Dolní Tošanovice  

    a MŠ Dolní Tošanovice za rok 2009 
6.)     Příprava oslav 100 let založení ZŠ Dolní Tošanovice 
7.)     Slovo předsedy Mikroregionu Stonávka 
8.)     Doplněný bod: Stavební úpravy objektu JT Dolní Tošanovice 
9.)     Doplněný bod: Skácení topolů na hřišti 
10.)     Různé, všeobecná došlá pošta 

a.) Vytvoření komisí pro vyměření oblasti MK 
b.) Kalendář sportovních a kulturních akcí pro letní sezónu 2010 
c.) Žádost o fin. příspěvek – projekt k realizaci rozvoje zájmových aktivit 
d.) Informace o revizi plynového zařízení 

11.)   Diskuse, závěr. 
 
Hlasování: všech 9 přítomných pro 
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Ad 1.) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
 
- viz. výše. (proběhlo)  
 
 
Ad 2.) Kontrola usnesení z minulého zasedání  
 
Místostarosta pan Bc.  Ivo Stříž seznámil členy ZO s obsahem zápisu a usnesení z minulého 
zasedání zastupitelstva obce Dolní Tošanovice ze dne 15. 12. 2009.  
Doplnil informace společně se starostkou obce o splnění jednotlivých úkolů a vyzval členy 
k vyslovení souhlasu s usnesením.        
 

                           Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 
Starostka navrhla vyměnit body v programu a předat slovo hostům, tedy předsedovi 
Mikroregionu Stonávka P. Martiňákovi, ředitelce ZŠ S. Martiňákové a zástupcům 
fotbalového družstva. Navíc také přidat bod týkající se stavebních úprav objektu TJ Dolní 
Tošanovice. 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 
Ad 3.) Zpráva kontrolního orgánu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Dolní  
            Tošanovice za rok 2009 

 
Starostka obce seznámila přítomné členy ZO s průběhem přezkoumání hospodaření obce        
za rok 2009, které provedly pracovnice odboru kontroly a interního auditu Krajského úřadu 
Moravskoslezského kraje v Ostravě dne 25. 2. 2010 v prostorách obecního úřadu.  
 
Přezkoumání hospodaření obce za rok 2009 bylo provedeno v rozsahu stanoveném zákonem 
č. 420/2001 Sb., o přezkoumání hospodaření územních samosprávných celků  
a dobrovolných svazků obcí, ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon č. 420/2004 Sb.)  
a v návaznosti na dílčí přezkoumání hospodaření vykonané dne 5. 8. 2009. 
 
Výsledek přezkoumání hospodaření: 
Při přezkoumání hospodaření územního celku za rok 2009 nebyly zjištěny chyby  
a nedostatky. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
Ad 4.) Seznámení s podklady závěrečného účtu Obce Dolní Tošanovice za rok 2009 
 
Starostka obce seznámila členy ZO s Návrhem závěrečného účtu Obce Dolní Tošanovice         
za rok 2009 zpracovaným na základě roční účetní uzávěrky obce a vlastní příspěvkové 
organizace v návaznosti na závěr auditu. 
 
Návrh závěrečného účtu Obce Dolní Tošanovice za rok 2009 bude po dobu 15-ti dnů vyvěšen 
na úřední desce OÚ, teprve po této zákonem stanovené lhůtě jej zastupitelstvo schválí. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
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Ad 5.) Zpráva o výsledku hospodaření příspěvkové organizace ZŠ Dolní Tošanovice  
           a MŠ Dolní Tošanovice za rok 2009 
 
 
Starostka předložila členům zastupitelstva obce Zprávu o výsledku hospodaření 
příspěvkové organizace ZŠ Dolní Tošanovice a MŠ Horní Tošanovice za rok 2009 sestavenou 
účetní organizace.  
 
           Dle ZPRÁVY vykázala za účetní období od 1. 1. do 31. 12. 2009 kladný hospodářský 
výsledek ve výši 41.186,54 Kč. Tento výsledek hospodaření je výsledkem dosaženým ze své 
hlavní činnosti(po zúčtování dotací se státním rozpočtem) a hospodářský výsledek 
z doplňkové činnosti zapojený na konci roku do jednoho hospodářského výsledku.  
 
          Organizace byla ze strany zřizovatele dostatečně zajištěna výší finančních prostředků  
k vynaložení svých nákladů za příslušný kalendářní rok na náklady na vzdělávání a běžný 
provoz na všechny střediska organizace. Určité přilepšení do rozpočtu školy přinesla 
v průběhu roku vedlejší hospodářská činnost, kdy z těchto peněz se mohou navíc nakupovat 
dětem další učební pomůcky, ale i věci, které slouží ke zlepšení estetického prostředí školy.  
 
Školská rada při ZŠ Dolní Tošanovice navrhuje hospodářský výsledek 41.186,54 Kč použít  
a rozdělit do rezervního fondu.  
  

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 
Ad 6.) Příprava oslav 100 let založení ZŠ Dolní Tošanovice 
  
Slova se ujala ředitelka ZŠ paní S. Martiňáková. Přítomné informovala o prozatímním 
průběhu příprav na oslavy 100 let založení základní školy. Rozpracovala publikaci – 
almanach, do kterého je zapotřebí doplnit údaje z obecní kroniky. Tohoto se ujala                 
po domluvě s ředitelkou paní Lenka Klimánková. Tisk je zajištěn. Dále ředitelka zmínila 
samotný program oslav: trampolína, skákací hrad, vystoupení ZŠ, mažoretek, v jednání  
je taneční kroužek a vystoupení TS Kanafas s „kačery“. Přislíbená je taktéž pomoc hasičů  
ve formě předvedení hasičského útoku. Nápomocní budou rodiče při přípravě občerstvení, 
zákusků aj. Občerstvení se předpokládá pro cca 50 lidí, mezi nimiž budou bývalí 
zaměstnanci ZŠ. Zastupitelé se shodli využít Motorest a rozvoz vlastními auty.  
 
Stan je zajištěn, který zůstane připravený po turnaji. Je zapotřebí upravit a vyčistit areál. 
Hudební doprovod by mohl obstarat DJ, jehož zná starostka. 
 
Místostarosta připomněl, zda by nebyly vhodné pamětní medaile. Ředitelka má připraveny 
pro tuto příležitost upomínkové předměty z keramiky. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

Zároveň zastupitelé obce schválili finanční obnos směřující na přípravy oslav 100 let založení 
ZŠ Dolní Tošanovice ve výši 30.000,- Kč. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
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Ad 7.) Slovo předsedy Mikroregionu Stonávka 
 
Předseda Mikroregionu Stonávka pan Petr Martiňák popsal grant, o který bylo bojováno 
delší dobu. 1/3 podílu připadá na ČR a 2/3 získá Slovensko jako nositel projektu. Měl by 
vzniknout společný film z regionů. Snaha je dosáhnout 10 minut v tomto filmu určených  
pro náš region. Vznikla by tak „živá kronika“. Vytváří se strategický plán a pracovní skupiny 
z řad představitelů obcí a podnikatelů pro účel propagace mikroregionu.  
 
Předseda se netajil tím, že by byli všichni rádi za finanční obnos, ale pomoc ve formě 
propagace je také přínosem pro nás region. Zmínil blížící se volby a potřebu „udělat 
pořádek“. Svou účast na projektu prozatím nepotvrdila obec Střítež. Projekt by měl být 
hotov závěrem příštího roku. 
 
Na jednotlivé obci záleží, aby našla prostor pro svou propagaci. Je zapotřebí připomenout, 
proč vlastně mikroregion vznikl. Na podzim tohoto roku je plánován sraz, taktéž budou 
v květnu české dny v Polsku. Pro obec to znamená zajistit dle svých možností povědomí  
o této akci u svých občanů, případně pro zájemce zdarma autobusovou dopravu. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
Mimo výše zmíněnou problematiku pan Martiňák informoval přítomné zastupitele  
o budoucí realizaci výstavby cca 16 obytných domů na pozemku sousedícího s Dolními 
Tošanovicemi, čímž vznikne nová přístupová cesta k jednotlivým domům (Grygarovi  
a Pieleszovi). 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
Ad 8.) Stavební úpravy objektu JT Dolní Tošanovice 
 
Starostka společně s místostarostou popsali stávající stav SZIF. V současné době se stále 
čeká na vyjádření Mistra zemědělství ČR. Do akce byli zapojeni lobbisté Ing. Emil Škrabiš 
s panem Sikorou z Havířovské firmy Skrostav s. r. o. Svým slovem přispěl pan Martiňák 
rozhořčeným příspěvkem, že byly a jsou celkově šance získat finanční dotaci ze SZIF malé. 
Připomněl prozatímní mizivé procento úspěšných žádostí podaných obcemi ČR,  
a to pouhých 3,5 %. Úspěch měly prozatím velké firmy a zemědělské subjekty. 
 
Místostarosta představil varianty: 

1) odvolání + lobbing 
2) třetí zdroj financování, o kterém bylo jednáno i s vítězem výběrového řízení  

p. Olšarem. Obec má výhodnější možnosti než soukromé firmy v případě výše úvěru 
(cca 5 %). Rozpočet rekonstrukce – stavby by se snížil na nejnutnější minimum. 
Kolaudace by se odložila na pozdější dobu, čímž by byla možnost žádat o dotace 
v jiných titulech. Původní rozpočet byl plánován na cca 7 milionů Kč. Po seškrtání 
došlo o snížení 1,5 milionu Kč. 

 
V diskuzi se rozvíjely názory o nutné zakročení a započetí rekonstrukce. Stav budovy  
je velmi vážný. Pokud se nezačne brzy, hrozí zřícení a následný zásah by byl o to víc 
finančně náročný. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
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Zjišťovat se tedy budou jiné možnosti řešení této situace, o kterých se bude jednat  
na mimořádném zastupitelstvu obce dne 24. 3. 2010. Na tomto datu se předběžně dohodli 
zastupitelé. Účasten bude podle možností i pan Onderek, ředitel MAS Pobeskydí. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 

Před odchodem pana Martiňáka a paní Martiňákové se slova ujali J. Parák a P. Parák 
s dotazem, jak se bude vyvíjet situace topolů na hřišti, kdy v případě silného větru a dalšího 
spadlého stromu či větví hrozí ublížení na zdraví.  
 
Starostka navrhla přidat do programu bod Skácení topolů na hřišti. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 
Ad 9.) Skácení topolů na hřišti 
 
Zástupci fotbalistů připomněli, že se bude již koncem března konat první fotbalový zápas.  
Je zapotřebí opravit či vystavět novou „střídačku“. O to se chtějí postarat samotní fotbalisté. 
Problém s WC navrhla starostka vyřešit formou „toi toi“. 
 
Problematika topolů na hřišti byla v minulosti řešena. Tehdy se někteří občané Dolních 
Tošanovic proti skácení stavěli a na zastupitele byl vyvíjen tlak. Přítomný pan Javorský 
potvrdil, že byly topoly zasazeny pro využití v sirkárně. Nynější situace již „nezdravých a 
starých“ stromů je vážná. Jeden topol při silném větru spadl koncem roku 2009 přímo na 
střídací lavičku, v průběhu fotbalových utkání padají na hřiště větve a nedaleko stojí škola, 
čímž jsou ohroženy i děti. Dle dendrologické zprávy již nejsou překážky ke skácení. 
 
Finanční výtěžek za prodej dřeva by podle odhadu pokryl samotné vykácení a úklid. Nová 
výsadba by byla finančně náročná, taktéž estetický vzhled by nebyl vhodný, obzvláště při 
nadcházejících oslav ZŠ. Slovy místostarosty by vysázení již velkých stromů bylo finančně 
náročné ještě víc. Zastupitelé se shodli, že se k tomuto tématu vrátí v závěrečné diskuzi. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

Před svým odchodem v 19:05 zástupci fotbalového družstva poděkovali zastupitelům obce 
za získaný finanční dar ve výši 8.000,- Kč. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 
Ad 10.) Různé, všeobecná došlá pošta 
 

a.) Vytvoření komisí pro vyměření oblasti MK 
 

Pan Blabla se od svého návrhu z minulého zasedání jít do terénu distancoval. Vycházel 
z informací občanů, že zmíněný pozemek byl a tedy snad i je nadále v majetku obce Horní 
Domaslavice, a proto by obec Dolní Tošanovice platit za cestu neměla. Paní Stasicová 
navrhla, aby šli do terénu všichni zastupitelé a zjistili stav. 
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Na vyžádání vytiskla referentka obce část mapy z programu Promeba, kde bylo zjištěno,  
že dotyčný pozemek náleží obci Dolní Tošanovice, majitelkou je však občanka Horních 
Domaslavic, paní Smyczková. Tuto komunikaci nemají Dolní Tošanovice ani v pasportizaci, 
viz. mapa. V závěru diskuze se zastupitelé přiklonili k názoru P. Blably, že se podíl platit 
nebude. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

b.) Kalendář sportovních a kulturních akcí pro letní sezónu 2010 
 

Zastupitelé vzali na vědomí připravující se oslavy 100 let založení ZŠ spojené 
s radovánkami a rozvrh fotbalových utkání pro letní sezónu. Hasičské akce ještě nejsou 
pevně stanoveny. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 

c.) Žádost o fin. příspěvek – projekt k realizaci rozvoje zájmových aktivit 
 
Občanské sdružení Farníček z obce Třanovice požadovalo finanční příspěvek ve výši 5.000,- 
Kč na Letní stanový tábor, kterého se loni zúčastnilo 5 dětí naší obce, letos se předpokládá 
stejný ba vyšší počet. Místostarosta podotkl, že obec přispívá na sakrální stavby, proto také 
zastupitelé schválili finanční příspěvek ve výši navrhované panem Blablou, a to 1.000,- Kč. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
 

d.) Informace o revizi plynového zařízení 
 
Zastupitelům byly předloženy zprávy revize plynového zařízení, které slovem doplnila 
referentka obce. Revize byla provedena  v prostorách obecního úřadu, obecního bytu v ZŠ, 
v ZŠ, v hasičské zbrojnici a obecního bytu + sportovního areálu. Na poslední zmíněný objekt 
nebyly zjištěny závady. Hovořilo se tedy o obecním bytu u sportovního areálu.  
 
Ze zprávy zjištěné závady a nedostatky:  

1. Zjištěn drobný únik plynu ve skříňce s HUP a RTP na hranici pozemku,  
a to na šroubení za HUP před RTP. Nutno přetěsnit.  

             O závadě byl informován telefonicky referentkou obecního úřadu pan Hanek. 
 

2. Plynový sporák MORA 260 v bytě, napojen na lahev PB je značně koriozivní 
nefunkční pojistka plamene troubového hořáku. Doporučení výměny tohoto 
plynového sporáku za 2-plotýnkový elektrický vařič + el. Troubu nebo výměnu 
stávajícího sporáku MORA 260 z sporák s elektrickou troubou a napojením  
na stávající přívod zemního plynu. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
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e.) Další 
 

Starostka obce informovala o: 
- Dražební vyhlášce ve věci spoluvlastnického podílu na nemovitostech a jejich 

příslušenství Tomáše a Vítězslava Chlumských, 
- Poděkování Českého svazu včelařů za finanční příspěvek, díky němuž mohli 

zakoupit dostatek léčiv proti varoaze včel, 
- Poděkování farnosti Domaslavice za finanční podporu při další etapě opravy farního 

kostela svatého Jakuba v Horních Domaslavicích, 
- Rozhodnutí Krajského úřadu Moravskoslezského kraje ve věci vydání změny             

č. 4 integrovaného povolení pro zařízení „Velkovýkrmna prasat Lesní dvůr“. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
Ad 11.) D i s k u s e 

 
P.  Blabla ve stručnosti shrnul, co obec do nadcházejících voleb ještě čeká. Dle něj by  
se skácení topolů na hřišti mělo nechat na řešení nově nastupujícími zastupiteli v novém 
volebním období, ale nyní vyřešit „střídačku“ na hřišti. Vykácení všech topolů by mohlo 
vypadat nevzhledně při oslavách 100 let založení ZŠ Dolní Tošanovice. 
 
Místostarosta navrhl vytvořit komisi či skupinu ve složení Stříž a Gongolová, která by 
s ředitelkou školy projednala veškeré potřebné věci.  
 
Starostka oznámila zastupitelům, že budou pracovníci obecního úřadu (VPP) o jarních 
prázdninách malovat chodby ZŠ. 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

Starostka připojila do programu hlasování o finančním příspěvku ISÚ Komorní Lhotka. 
Přispět finančním darem obec může a nemusí. V současné době je v objektu ISÚ umístěna 
podle našich informací jedna občanka Dolních Tošanovic. Zastupitelé se shodli přispět 
finanční částkou ve výši 2.000,- Kč. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 

V závěru diskuse pan J. Javorský předal zastupitelům obce dopis pana Dordy, který 
referentka podle počtu zastupitelů nakopírovala a jim předala. 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
Z á v ě r 
 
                Starostka obce ukončila ve 20.40 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
Michaela Gongolová  …………………………………… 
 
Petr Damek   …………………………………… 


